

# A Special Place to build Knowledge and Character

忠於神託 培育孩童 立根基督



香港神託會培基書院  
Stewards Pooi Kei College



## ■ 校長的話

# Principal's Message

香港神託會培基書院是一所基督教英文中學，我們致力為新一代提供優質教育。直資學校靈活而富彈性，我們旨在培育一群才德兼備的明日領袖。我們的使命是讓學生們建立自尊和自信，激發他們的潛能，使他們既能獨立自處，亦善於與人合作。期望他們能享受成功之樂，擁有國際視野，並在信仰上有個人體會。

Stewards Pooi Kei College is an EMI Christian School which is dedicated to providing quality education for the next generation. With the flexibility of the Direct Subsidy Scheme, we aim to prepare tomorrow's leaders with character and intelligence. Our mission is that our students have self-esteem and confidence; are motivated and independent; work harmoniously with others; are capable of success, have an international perspective, and have personal experiences with God.



## ■ 學校文化

# School Culture

強調關愛 學生在愛中愉快學習

A Caring and Cheerful Learning Environment

我們期望見到活潑、具創意和熱愛校園生活的學生，以及重視和參與子女教育的家長。我們透過充滿活力、積極進取、具使命感的教師團隊，並與教會通力合作，致力拓展福音的工作，及營造校園關愛文化。

We have a strong desire for a school to be filled with lively and creative students who show enthusiasm in learning and in school life, and with loving parents who are willing to join hands with the school in their children's education. With a dynamic and energetic teaching team driven by strong professionalism and commitment, and also through the collaboration with the Christian community, we will instill in children positive values, develop children's faith, and build a caring and loving school culture.

## ■ 本校特色

# Characteristics of SPKC

優質英文中學 暢曉兩文三語

創新英語課程 小組靈活教學

校本中文課程 創意思維訓練

培養國際視野 培育世界公民

開展家長教育 放眼少年成長



Inter-school Debate with KTS

- A quality English medium school to strengthen the language proficiency of students
- An innovative English curriculum with small group teaching
- A school-based Chinese curriculum to nurture students' creativity, problem-solving and critical thinking skills
- The fostering of international perspectives & a global outlook among students through academic exchange activities with schools overseas
- The development of parent education & caring for the growth of youngsters



Inter-school Debate with KTS



Visiting of Friends from Bangladesh

# 初中及新高中課程銜接策略

## Preparing Junior Form students for the NSS Curriculum

為迎接新高中課程，本校有不同的策略，為初中學生建立穩固的學習基礎。除了設有分組教學外，教學模式更多元化，啟發學生創意思維、體驗不同的學習經驗。

由於直資學校的資源較充裕，能迅速回應社會及家長的訴求。本校各科老師合作訂定教學目標，編寫教材，設計合適並銜接新高中的教學單元，如綜合人文科自訂校本教學課本，讓學生通過豐富的學習歷程發展出不斷創新的多元智能。



In order to accommodate the NSS, we are adopting various strategies, which facilitate a solid learning foundation for Junior Secondary. In addition to small-class teaching, we have explored different styles and methods of teaching, to inspire students' artistic prowess and creativity, and to provide them with "Other Learning Experiences".

We have been blessed with sufficient resources, so that we are able to quickly respond to the feedback and suggestions from both parents and our community; teachers of different subjects work together to form aims or objectives of learning, creating teaching materials which concur with the NSS. An example can be the specific textbooks developed by the Integrated Humanities Department. Our students can develop their multi-intelligence ability through the enriching and rewarding environment.



歷史文化實地考察



學生專題研習分享日



學生專題研習成果-  
「諾曼地登陸戰」模型

## 創新校本課程，整合傳統科目 發展分析能力、批判思維能力、創造力

Innovative school-based curriculum, with integration of traditional subjects to develop creativity, analytical and critical thinking skills



跨課程研習 — 骨牌藝術創作



英文辯論比賽的成員



學生於農曆新年期間經營年宵攤位



班際數學比賽

# 學習無疆界 Learning Without Walls

衝出課室圍牆，全校總動員參與各類外地及本地的遊學訓練計劃，讓學生在交流、體驗與訓練中成長。

All students can go beyond the walls of our school and participate in various local and overseas study tours. Learning and growth can take place naturally and enjoyably in the exchanges, experiences and training.

## 巴黎歷史及文化探索之旅

### Gateway to European History and Culture – A study tour to Paris

本課程透過參觀法國，融合綜合人文學科（特別是中三有關「啟蒙時代」和「法國大革命」的課題），結合視覺藝術科的元素，使學生體驗多元和豐富的歐洲文化及歷史。

Through this program, students experience French culture through Integrating elements from I.H. (especially topics from S.3 such as the Enlightenment and the French Revolution) and Visual Arts, this program aims to offer a sample of the diverse and rich European culture and history.



Walking through the trenches of First World War



A familiar hat, a familiar coat

## 澳洲文化生態探索 - 布里斯本 Australian Culture and Ecology Tour - Brisbane

本課程鼓勵學生體驗澳洲不同的文化，如生活模式、飲食文化、藝術教育和自然環境等。

Through this program, students experience different cultures in Australia such as lifestyle, food, culture, arts education and the natural environment.

## 英國倫敦 - 英語遊學課程 UK English Study and Cultural Tour 2008

本課程除了英語班外，亦提供了不同的社交活動，使學生有機會在日常生活中活用英語。

Through this program, students can widen their international scope, enhance their communication and interpersonal skills.



▲ "Look mom, we're in London and our shoes are clean!"

## 日本文化及藝術之旅

### Japan Arts and Culture Exchange Programme

本課程讓學生到訪日本中學和參觀歷史文化景點，了解日本的文化及傳統藝術。

Through this program, students can visit a Japanese Secondary school and places of interest to learn about Japanese culture and traditional Arts.



▲ EDO-Tokyo Museum



Making Natural Flower Press Craft



Traditional Craft Workshop in Ozu History Museum

# 我和08奧運一起飛騰

## Olympics 2008 - Are you ready?

本課程透過參觀奧運場地、訪問當地市民和中學生，以及探訪運動員學校等活動，讓學生親身體驗北京迎接奧運的情況。

Students experienced how Beijing's preparations to hold the 2008 Olympic Games. Through visiting the competition venues, interviewing local people and visiting the athletes' training school, the students can learn more about this important event.



北京團的同學腳骨力非凡，想知道原因的話，不妨問問他們吧！



談起北京奧運，怎能不提福娃？



是次水球比賽，由中國對澳洲！結果……唉！

### 送暖人間 - 雲南民辦小學探訪之旅

#### Experiencing Voluntary Primary School in China - Bridge to Yunnan

透過探訪和教學工作，使學生認識中國貧窮小學生的學習生活，及貧民戶的生活景況，藉此反思自己豐裕的生活環境，培養出對人和對物的關愛之情。

Students visited and taught the poor primary school students living in a rural area. Through this activity, students can reflect on their relatively privileged life and learn to care for others.

### 現代與傳統 - 華東建築及文化之旅

#### Modern vs. Traditional - Exploring Architecture and Culture in Huadong

江南文化歷史悠久，當中新與舊、現代與傳統的對比，是一個有趣的課題。本旅程以深入淺出的教學和類型的實踐活動，讓學生從文化和美術的角度，體會中國歷史文化獨特的一面。

The diversity of historical buildings in Huadong and Huanan reveal China's rich culture. All these make the locality an ideal one in which to draw comparisons and observe differences between the new and the old, through various art and cultural activities. Students will learn important facts about China.



▲ 華東團大合照



### 天文及太空探索

#### Astronomy and Space Exploration

學生從課程中能學習到有關天文、夜間觀測、太陽觀測、航天發展和太陽系的知識。

Students learn about astronomy, night time observation, solar observation, space exploration development and the solar system.

### 打破有色框框 建設融樂社區

#### Meeting the Coloured, Knowing the MR, Building the Parlor

本課程讓學生對香港的痲痺患者和居港的南亞裔人士有更多的了解，從而認識並思考共融的理念。

Students can get more understanding about the disabled and people of South Asian descent in our Territory so as to introduce the concept of social harmony.



### 愛心音樂劇團

#### Caring Musical Team

學生透過本課程接受演技、小丑雜技、舞蹈和音樂表演的訓練後，合演一齣音樂劇，為智障的學童帶來歡樂。

Students will be trained as actors, actresses, musicians, dancers and clowns. Then, they will create a musical and perform in a centre for the mentally handicapped.

▲ We are having a visit to the Bethanie Campus, the Hong Kong Academy For Performing Arts (Pokfulam centre).

# 「其他學習經歷」“Other Learning Experiences”(OLE)

「其他學習經歷」是新高中課程三個組成部分中重要的一環，本校一如既往，在德育及公民教育、社會服務、藝術發展、體育發展及與工作有關的經驗等各方面為學生籌劃多項活動，幫助學生達至全人發展。

“OLE” is one of the 3 key areas of NSS. Following our rich traditions, we will continue to focus on moral and civic education, community service, development of artistic talents, physical education and vocational training. With these activities and experiences in place, we can provide our students with the most complete and well-rounded education.



與國內小學交流

## 德育及公民教育



學生於國慶日演奏國歌



國慶升旗禮

## 社會服務



學生探訪獨居老人



學生為有需要人士清潔輪椅

## 藝術發展



樂隊練習情況



合唱團於開放日表演

## 體育發展



體育科練習情況



武術班練習情況



視覺藝術科展覽

## 與工作有關的經驗



學生經營年宵攤位的情況



學生訪問香港大學生的情況

# 優質基督教教育 培育整體全人格

Quality Christian Education,  
Caring for the Whole Person



▼ 大澳旅行



本校設靈命培育小組，與駐校教會廣恩堂牧者合作，透過生命成長科課程、成長營、福音週、早會、學生團契等活動引導同學認識真理、委身信仰、建立使命感和激發服務社會的熱誠。家庭與學校都是孕育少年人的重要地方，所以本校亦與伙伴教會、家長教師會聯同突破機構合辦「親子工作坊」，全力支援父母。

Our Spiritual Formation Team, which collaborates with the Abundant Grace Church, leads our students to seek the Truth, commit to their faith, and become passionate to serve the community through the PSSE curriculum and various activities, such as the Development Camp, Gospel Week, Morning Assembly and Student Fellowship. SPKC knows that the family is another important element in nurturing our youth. Therefore, we have prepared a series of parent workshops with Breakthrough, our church and our PTA.



## 親子工作坊：從親子關係到活出真彩



主題	日期	時間	講員
<b>周六晚親子工作坊</b>			
少年成長的「八個向度」	2008年10月11日	7:30-9:30pm	蔡元雲醫生、袁彼得校長
少年人對性別身份的混淆與確認	2008年11月22日	7:30-9:30pm	蔡暉明博士、黃嘉儀小姐
親子共建：如何用錢、管錢	2009年1月17日	7:30-9:30pm	吳兆基先生
少年人對公民身份的確認與承擔	2009年4月25日	7:30-9:30pm	李柏雄校長伉儷
<b>主日家長講座</b>			
情緒管理：家長的寧靜	2008年12月14日	2:00-4:00pm	蔡元雲醫生、李淑潔女士
下半場：男與女持續成長	2009年6月28日	2:00-4:00pm	區祥江博士

主辦：基督教宣道會廣恩堂  
地點：本校禮堂

合辦：香港神託會培基書院  
香港神託會培基書院家長教師會  
突破機構

## 家校合作 School-Parents Collaboration



義工家長幫忙學校事務 ▶



# 千禧數碼校園 設備先進齊全

## Millennium Cyber Campus, Comprehensive and Advanced Facilities



## 全方位戶外教育園

### SPKC Outdoor Education Park

在沙田36C區的土地上，本校正在興建一個「戶外教育園」，佔地面積共二萬一千二百平方米，園內包括四個發展項目：

1. 運動設施方面：小型運動場(小型足球場、跳遠和跳高場地、田徑跑道、歷奇設施)
2. 天文活動方面：觀星營地
3. 戶外實驗室方面：太陽能及風力發電設備、生物實驗站
4. 環保及園藝教育方面：有機種植農地

In Shatin Area 36C, our school is establishing an Outdoor Education Park with a total area of 21,200 m<sup>2</sup>. The project will include 4 sections:

1. Sports Facilities – Mini-Sports Ground  
(a football court, high jump and long jump field, athletics track, adventure-based facilities)
2. Astronomy Activities – Site for Astronomical Observation
3. Outdoor Laboratory – Solar and Wind Power Generator and Biology Experimental Site
4. Environmental Protection and Gardening Education – Organic Farmland

## 強大社會網絡 協辦多元培訓

### Enhance Social Network, Co-organization of Diversified Training Programs

加強訓輔、關顧和牧養方面的工作，全面照顧學生及家長的需要。

我們的合作伙伴包括：

香港神託會社會服務部、基督教宣道會廣恩堂、突破機構



## 香港神託會培基書院 Stewards Pooi Kei College

沙田小瀝源路56號(帝堡城斜對面)

56 Siu Lek Yuen Road, Siu Lek Yuen, Shatin, NT (Opposite to Castello)

Tel: 2345 4567

Fax: 2635 0100

E-mail: info@spkc.edu.hk

Website: <http://www.spkc.edu.hk>

